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La Gala de l’Esport 
viu una edició amb 
molts homenatges
Nules va celebrar el 7 de juny la V 
Gala de l’Esport, on es van realitzar 
nombrosos reconeixements tant a 
joves promeses com a persones que 
han treballat molt per l’esport. PÀG. 12

Renoven la plaça de  
Fra Asensi Nebot

Millores per a la 
caserna de la 
Guàrdia Civil
U El Govern d’Espanya farà 
enguany actuacions de 
millora en la caserna de la 
Guàrdia Civil. D’altra banda, 
aquest cos tindrà més 
presència al municipi per a 
millorar la seguretat. PÀG. 2

Proclamació de 
la nova Reina 
de la Vila 2025

U Laura Gómez va ser procla-
mada com a nova Reina de la 
Vila 2025 juntament amb les 
dames de la seua cort 
d’honor, Ioana Rodríguez i 
Noelia González. PÀG. 6
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L’alcalde i el vicepresident tercer de la Diputació van encapçalar la visita a la remodelada plaça de Fra Asensi Nebot.

Conclou la peatonalització de 
la plaça de Fra Asensi Nebot

L a plaça de Fra Asensi 
Nebot ha canviat total-
ment la seua idiosincràsia 
amb la seua peatonalitza-

ció i millora de l’accessibilitat.  
Una volta finalitzades les 

obres aquesta plaça va estar visi-
tada l’1 de juliol per l’alcalde, 
David García; el vicepresident 
tercer de la Diputació de 
Castelló, Héctor Folgado; el regi-
dor d’Urbanisme, César Estañol, 
i altres membres de la corpora-
ció juntament amb els responsa-
bles de l’empresa Pavasal i tèc-
nics encarregats de fer les actua-
cions, els quals van explicar les 
accions portades a terme. 

L’Ajuntament ha realitzat 
aquesta actuació mitjançant les 
ajudes del Pla Impulsa de la 
Diputació, que ha comptat amb 
un pressupost de 241.297,47 

L’actuació està finançada en la seua totalitat amb les ajudes del ‘Pla Impulsa’ de la Diputació

 

euros encara que l’obra ha estat 
adjudicada per 232.491,55 
euros, de manera que l’obra ha 
estat finançada en la seua totali-
tat per l’entitat provincial. Al 
respecte Folgado destaca el Pla 
Diputació Impulsa com a motor 
de desenvolupament i progrés 
en els 135 municipis de la pro-
víncia i, com va expressar, 
l’actuació duta a terme a Nules 
és un exemple que «amb el Pla 
Impulsa aconseguim atendre les 
necessitats dels nostres 135 
municipis de manera real i efec-
tiva, millorant infraestructures 
i garantint serveis de qualitat 
per als nostres veïns i veïnes». 

Així, s’ha construït una pla-
taforma vianant  al voltant del 
mercat municipal per a dotar a 
aquesta zona de més seguretat i 
ús. El regidor d’Urbanisme, 

César Estañol, explica: «S’ha vol-
gut habilitar aquesta plaça com 
una zona per a ús i gaudi de tot 
el veïnat dotant-la d’espais més 
verds i d’elements que la fan 
més segura i agradable». 

Per això, s’evita el pas del 
trànsit i es dota d’elements pro-
tectors a l’avinguda de Castelló, 
entre d’altres, amb l’objectiu 
que els locals gastronòmics del 
mercat puguen tindre les seues 
terrasses en condicions, al 
mateix temps que es puga apro-
fitar aquest espai per a fer esde-
veniments a l’exterior. 

L’alcalde apunta que ara la 
plaça tindrà tres usos: albergar 
el mercat ambulant de dime-
cres, acollir les terrasses dels 
locals gastronòmics del mercat 
amb seguretat, i zona per a fer 
esdeveniments a l’aire lliure.

L’alcalde es va reunir amb membres de la Guàrdia Civil.

Faran actuacions de 
millora de la caserna  
de la Guàrdia Civil

 

U La caserna de la Guàrdia Civil 
de Nules comptarà enguany 
amb una actuació de millora  
segons va anunciar l’alcalde, 
David García, qui va mostrar la 
seua satisfacció després de rei-
vindicar durant anys al Govern 
d’Espanya la seua implicació en 
la reforma d’aquest immoble.  

García es va reunir el 25 de 
juny amb el comandant cap i 
amb el tinent adjunt de la 
Companyia de la Guàrdia Civil 
de Borriana, a la que pertany 
Nules, i amb el sergent cap de la 
Guàrdia Civil del lloc de Nules 

amb els quals es va tractar, 
entre d’altres, aquest assumpte 
que de manera oficial es va noti-
ficar el mateix 25 de juny.  

El Ministeri d’Interior del 
Govern ha pressupostat 130.000 
euros per a executar al llarg de 
l’any 2025 actuacions de caràc-
ter urgent, «no és una reforma 
integral com l’Ajuntament 
porta reivindicant davant la 
situació que presenta la caserna 
de la Guàrdia Civil però és un 
primer pas, i una resposta a la 
sol·licitud feta pel ple de 
l’Ajuntament a proposta de 

l’equip de govern que va ser 
aprovada a la sessió plenària del 
25 d’abril», comenta García. 

En aquesta reunió de treball, 
que se celebra de manera 
periòdica, també es va parlar 
d’altres qüestions relacionades 
amb la seguretat ciutadana. 
L’alcalde va aprofitar per a 
sol·licitar més presència 
d’agents de la Guàrdia Civil a la 
localitat. «Som conscients i la 
Guàrdia Civil també dels robato-
ris tant en habitatges com al 
camp registrats en els últims 
mesos, per tant hi haurà més 
presència de la Guàrdia Civil 
inclosa la de paisà al nostre 
municipi, ja que el terme és 
molt gran i amb les patrulles de 
la Policia Local no és suficient 
per a vigilar la població i tot el 
terme». A més, personal volun-
tari de Protecció Civil patrullarà 
per les nits pel terme, amb 
l’objectiu de vigilar el camp.  

Campanya de 
vigilància de la 
circulació de 
patinets 
elèctrics
U La Policia Local de Nules 
està realitzant una cam-
panya de vigilància dels vehi-
cles de mobilitat personal o 
patinets elèctrics que circu-
len per la població.  

De manera que, amb 
aquesta campanya els agents 
procedeixen a la identifica-
ció i denúncia de les perso-
nes conductores d’aquests 
vehicles que circulen infrin-
gint  les normes relatives a la 
seguretat viària. 

Concretament, les denún-
cies més recurrents que han 
detectat els agents de la 
Policia Local són circular dos 
persones en un mateix pati-
net, no respectar la fase roja 
d’un semàfor, no fer ús de 
l’enllumenat entre l’ocàs i la 
sortida del sol, i circular fent 
ús d’auriculars de telefonia o 
reproductors de música, 
unes infraccions que com-
porten sancions de 200 
euros. 

 
ALCOHOL I DROGUES 
No obstant això, des de la 
Policia Local de Nules es 
recorda que aquests vehicles 
han de respectar els límits 
establerts per a la resta de 
conductors en relació amb 
el consum d’alcohol i dro-
gues.  

A més, cal assenyalar que 
a partir del 22 de gener de 
l’any 2027 no  podrà circular 
per la via pública cap vehicle 
de mobilitat personal que no 
compte amb el seu correspo-
nent certificat d’ús.   

Mascarell i 
Nules diuen 
l’últim adéu  
a mossén  
Manuel Blasco
U El 4 de juny va faltar als 84 
anys mossén Manuel Blasco 
Járrega, qui va ser rector de 
Mascarell durant molts anys. 

Nascut a Altura (26-2-
1941), va ingressar en el 
Seminari de Segorbe en octu-
bre de 1954 i va ser ordenat 
sacerdot el 6 d’agost de 1967. 

Va desenvolupar la seua 
tasca a les parròquies de 
Nules, Mascarell, Sot de 
Ferrer, Azuébar i Santos 
Evangelistas de Vila-real. 
També va ser capellà de 
l’escola de capacitació 
agrària i de la Fundació Flors 
de Vila-real, a més de director 
de la Casa Sacerdotal Familia 
de Nazaret de Castelló i cape-
llà de la comunitat de 
Religiosas Siervas de Jesús de 
la Caridad i de la Residència 
Mare de Déu de la Soledat de 
Nules. També va ser pro-
fessor a Vila-real i Nules. 

El bisbe Casimiro López va 
presidir la missa exequial el 
6 de juny a la parròquia de 
Sant Agustí de Mascarell.

Mossén Manuel Blasco.
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Sense bandera blava però amb 
molta dignitat. Nules més fort que 
un mur és el lema de la bandera 
que ja oneja a la platja de les 
Marines i també en Bovalar i 
l’Alcúdia, després de la seua hissa-
da el passat 25 de juny amb 
l’assistència de l’alcalde de la 
localitat, David García, de la regi-
dora de Platges, M. José Esteban, 
del primer tinent d’alcalde, César 
Estañol, i d’una representació de 
les associacions de les platges. És 
una reivindicació davant Costes, 
que ha deixat Nules sense el dis-
tintiu de bandera blava. 
També va tindre lloc la hissada de 
la bandera Qualitur tant a la platja 
de les Marines com a les platges 
de Bovalar i de l’Alcúdia, i de la 
bandera Platges sense fum.

U NULES HISSA LA 
BANDERA REIVINDICATIVA 
A LES MARINES

 

U El ple de l’Ajuntament de 
Nules va aprovar recentment 
la sol·licitud a la Generalitat 
valenciana de la declaració de 
les casetes de la mar com a nucli 
urbà d’especial valor 
etnològic, amb la intenció de 
protegir els valors propis 
d’aquest patrimoni local. 

Els diferents grups munici-
pals van donar suport a la pro-
posta presentada per 
l’Alcaldia, amb la qual es pre-
tén que el conjunt d’edifica-
cions de primera línia de la 
platja de Nules conservi els 
valors culturals, històrics i 
etnològics propis, donat que la 
seua demolició o supressió 
suposaria una pèrdua dels 

Demanen una nova 
figura de protecció 
per a ‘les casetes’

L’alcalde, David García, i la regidora 
de Platges, Mª José Esteban, van par-
ticipar en la reunió del Fòrum de 
Municipis de Costa organitzat per la 
FVMP a Xeraco.

U REPRESENTACIÓ DE 
NULES EN EL FÒRUM DE 
MUNICIPIS DE COSTA

 

Una jornada per a debatre 
aspectes de la llei de Costes
El conseller de Medi Ambient va participar en el fòrum sobre temes que afecten el litoral nuler

L a població de Nules va 
albergar el dissabte 7 de 
juny la jornada La gestió del 
litoral: reptes i oportunitats a 

la platja de Nules, amb la qual 
Nules va voler debatre sobre 
diferents aspectes que afecten el 
seu litoral, principalment. Així, 
aquesta jornada es va desenvolu-
par amb l’objectiu de generar 
un espai de reflexió, de debat i 
de propostes de present i de 
futur del litoral de Nules. 

La jornada va comptar amb 
l’assistència del conseller de 
Medi Ambient, Infraestructures 
i Territori, Vicente Martínez 
Mus, qui va participar junta-
ment amb l’alcalde de Nules, 
David García, a la taula redona 
Les casetes de Nules i la regeneració 
del litoral davant els nous escenaris 
legislatius on es va parlar de la 
nova llei de Costes de la 
Comunitat Valenciana.   

També va comptar amb la 
presència de professionals i 
experts en matèria de costes 
com ara el catedràtic de Ports i 
Costes a la Universitat 
Politècnica de València (UPV), 

José Serra, qui va impartir la 
ponència Alternatives de regenera-
ció o l’advocada de Dret  Públic i 
professora d’Urbanisme i Medi 
Ambient a la Universitat 
Politècnica de València (UPV),  
Salma Cantos, qui va protago-
nitzar la xerrada sobre Protecció 
de la costa: accions legals per a la 
regeneració i presentació proposada 
nova Llei de Costes per via ILP. 

La jornada, organitzada per 
l’Ajuntament de Nules, va 
comptar també amb una impor-
tant representació de les asso-
ciacions de la mar de Nules com 
ara l’Associació de veïns Mare de 
Déu del Carme, l’Associació 
Platges de Nules, i l’Associació 
de Veïns de la Platja de Nules.  

David García explica que «en 
aquesta jornada s’han exposat 
les estratègies que estem 
seguint per a defendre les nos-
tres platges davant l’actual llei 
de Costes que considerem que 
és arbitrària i que afecta greu-
ment al nostre poblat marítim, 
de manera que professionals i 
experts jurídics en aquesta 
matèria com Salma Cantos o 

El conseller de Medi Ambient, amb l’alcalde de Nules i altres autoritats i ponents, en la jornada sobre la gestió del litoral.

 

José Serra, que estan defenent a 
l’Ajuntament de Nules en els 
plets amb Costes han exposat 
les actuacions fetes fins ara i 
també el punt en el que es tro-
ben actualment».    

 
RECURS PER LA REGENERACIÓ     
De fet, l’Ajuntament ha interpo-
sar un nou recurs contenciós-
administratiu contra la inactivi-
tat del Ministeri per a la 
Transició Ecològica i el Repte 
Demogràfic del Govern 
d’Espanya per la falta de resolu-
ció i d’execució de mesures de 
regeneració. En concret, es pre-
senta després de quasi dos anys 
de reiterades sol·licituds fetes 
per l’Ajuntament per a l’adopció 
de mesures urgents de regenera-
ció i estabilització del tram cos-
ter de  les platges de Nules que 
fins ara no han tingut resposta. 

Així, les actuacions fetes 
recentment a la platja de les 
Marines afecten  sols a un 10% 
del litoral, «per tant són insufi-
cients i anem a seguir exigint la 
regeneració de la resta de les 
nostres platges», afirma García. 

valors d’aquest rellevant patri-
moni. L’alcalde, David García, 
destaca la postura fèrria del 
consistori «des dels diferents 
grups municipals hi ha unani-
mitat en aquest assumpte, i 
seguim treballant de la ma per 
protegir les casetes». 

Cal assenyalar que 
l’Ajuntament de Nules compta 
amb informes que reconeixen 
el valor etnològic del nucli les 
casetes de la mar que han estat 
ja utilitzats per al procedi-
ment de sol·licitud com a BRL, 
i que estan avalats per dife-
rents institucions i entitats 
com ara el Consell Valencià de 
Cultura o el Col·legi Territorial 
d’Arquitectes de Castelló.

U L’alcalde de Nules s’ha 
sumat a la iniciativa legislativa 
popular (ILP) que reclama 
modificar la llei d’aigües per-
què el Govern d’Espanya estiga 
obligat a executar les infraes-
tructures hídriques necessàries 
en cada conca fluvial, amb 
independència del color polí-
tic. L’objectiu és evitar catàstro-
fes com les provocades per la 
dana a València. 

García va acompanyar a 
València als promotors de la 
ILP, encapçalats per José Luis 
Belmonte, qui va impulsar la 
proposta des de la societat 
civil. La iniciativa necessita 
500.000 signatures per deba-

L’alcalde impulsa una 
recollida de firmes  
per la llei d’aigües

tre’s al Congrés i té el suport 
de col·legis professionals, asso-
ciacions d’afectats i Unió 
Municipalista. 

L’alcalde lamenta que «la 
política va fallar en la preven-
ció, en la gestió i ara en la 
reconstrucció», i critica que 
siguen els ciutadans qui hagen 
d’impulsar aquesta proposta. 
Recorda que Nules continua 
esperant des de fa quasi 15 
anys el projecte de canalitza-
ció del barranc del Torrent. 

El primer edil anima a la 
ciutadania a sumar-se a la 
campanya. Es poden sol·licitar 
els plecs per signar des de casa 
per www.ilpleydeaguas.com. 
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Els alumnes participants en el programa’ Supera’t a Nules’.

Aposten pels hàbits 
saludables i la cultura en 
el programa ‘Supera’t’

 

U L’alumnat del Programa d’iti-
neraris d’inclusió social 
Supera’t a Nules ha participat 
de sessions per a conéixer hàbits 
saludables que puguin ser bene-
ficiosos en el dia a dia. Així, 
s’han impartit tres sessions on 
han realitzat activitats relacio-
nades amb l’alimentació, l’exer-
cici físic, la relaxació, la higiene 
corporal o el somni. També han 
pogut conéixer els recursos 
municipals disponibles a Nules 
per a una vida més saludable. 

També s’han impartit ses-
sions per a donar a conéixer al 

seu alumnat les propostes cultu-
rals de Nules. En aquestes ses-
sions es busca, entre d’altres, 
activitats lúdiques que afavorei-
xin la realització d’oci saludable 
en companyia. Així, s’ha ensen-
yat a aquest alumnat a utilitzar 
la plataforma agendanules.es, 
on es troben les programacions 
lúdiques que tenen lloc al muni-
cipi, perquè així puguin visua-
litzar i anotar-se les ofertes cul-
turals del seu interès.  

A més, l’alumnat del progra-
ma Supera’t a Nules va partici-
par en un taller d’alfabetització 

digital amb el qual es vol facili-
tar la formació i coneixements 
pràctics per a, entre d’altres, 
inscriure’s en línia a diferents 
ofertes de treball.  

El taller es va impartir a 
l’aula d’informàtica del Casal 
Jove, on cadascun dels partici-
pants va tindre accés a un ordi-
nador personal i a un projector 
conjunt per a realitzar les expli-
cacions  corresponents.  

Així, entre les tasques desen-
volupades cal destacar la ins-
cripció feta de manera telemàti-
ca al fòrum d’ocupació Som 
Talent Nules que organitza 
l’Ajuntament de Nules.  

Aquest Programa d’itineraris 
integrats per a la inserció socio-
laboral de persones en situació 
o risc d’exclusió social que 
s’anomena Supera’t a Nules  va 
dirigit a persones amb dificul-
tats per a accedir al mercat labo-
ral, principalment. 

La presentació de l’obra va comptar amb el seu autor, Antonio Mechó, i amb la filla d’Enrique Giner, Sol, entre d’altres.

Un llibre commemora els 30 
anys del Museu de Medallística

E l passat dissabte 7 de juny 
va tindre lloc la presenta-
ció de l’obra Medalles del 
mestre. Catàleg del Museu de 

Medallística Enrique Giner, amb la 
qual l’Ajuntament de Nules vol 
commemorar el 30 aniversari 
del Museu de Medallística 
Enrique Giner, i de la que és 
autor el veí de Nules Antonio 
Mechó González. 

L’obra repassa una gran part 
de la col·lecció de medalles que 
Enrique Giner va crear i que es 
poden visitar al Museu de 
Medallística de Nules; una obra 
que contextualitza i explica les 
creacions del mestre Giner, a 
més de comptar amb una repro-
ducció gràfica de les mateixes a 
escala real. 

La presentació del llibre va 
comptar amb la presència del 
regidor de Museus, Guillermo 
Latorre; de diferents membres 
de la Corporació Municipal; del 
Cronista Oficial de la Vila de 

Antonio Mechó González és l’autor d’aquesta publicació sobre l’obra d’Enrique Giner

Nules, Joan Gavara; de la presi-
denta de la Caixa Rural de 
Nules, Marisol Ballester; d’una 
representació del Consell 
Perelló de la Creu; de la filla 
d’Enrique Giner i Filla Adoptiva 
de Nules, Sol Giner; i com no del 
mateix autor, Antonio Mechó; 
entre d’altres. 

 
NOVA EXPOSICIÓ 
L’acte, que va tindre lloc al pati 
del Museu de Medallística, 
també va servir per a mostrar a 
les persones assistents les dife-
rents millores que s’han anat 
escometent al museu als darrers 
anys, així com per a inaugurar 
la nova exposició que romandrà 
oberta al públic fins a finals 
d’any, Les fases de l’artista, on es 
podran admirar diferents objec-
tes i elements d’Enrique Giner i 
conéixer la seua evolució com a 
artista. 

El Museu de Medallística 
Enrique Giner va ser inaugurat 

el 10 de juny de 1995 gràcies a 
la col·lecció que va ser donada 
pel propi artista l’any 1987. La 
restauració i adequació com a 
museu d’un edifici tan 
emblemàtic com l’Ermita de 
San Miguel, o comunament dit 
El Fort, va afegir al municipi de 
Nules un valor cultural de pri-
mer nivell, a l’ésser l’únic 
museu monogràfic de medalla a 
nivell nacional. 

L’edil de Museus, Guillermo 
Latorre, va destacar a l’acte de 
presentació la importància que 
té el Museu de Medallística i la 
sort que té Nules de tindre’l. A 
més, va agrair l’esforç de l’autor 
per la magnífica obra, i al 
Consell Perelló de la Creu per 
estar tants anys vetllant per la 
col·lecció artística, «continua-
rem treballant, dia a dia, per 
externalitzar tota la col·lecció 
museística d’aquest museu refe-
rent a nivell nacional», matisa 
Latorre.

Guardó de la FVMP 
per la gestió turística
U L’Ajuntament de Nules 
continua rebent distincions i 
guardons pel treball i exter-
nalització de la seua oferta 
turística. Aquesta vegada, 
emmarcat dins dels VII 
Premis Bon Govern FVMP 
2024, el consistori municipal 
ha estat premiat amb el guar-
dó a la categoria de Turisme 
pel projecte Concerts en els ves-
tigis bèl·lics de Nules, que es va 
desenvolupar com a novetat 
l’any passat. 

Aquest projecte, realitzat 
per la regidoria de Turisme i 
Patrimoni juntament amb 
Roselles a Tempo, va dina-
mitzar els vestigis bèl·lics del 
municipi entre els mesos de 
gener i d’abril de l’any 2024, 
i va consistir en quatre con-
certs i dos visites guiades 
com una experiència íntima 
i personal, realitzada en els 
mateixos blocaus. Artistes 

com ara Toni Porcar, Àngela 
Furquet, Víctor Maroto i Elena 
Lapuerta van interpretar peces 
d’alguns dels màxims expo-
nents de les lletres espanyoles, 
com ara Federico García Lorca o 
Manuel de Falla. A més, va 
comptar amb visites guiades 
que contextualitzaven el pas de 
la Guerra Civil pel terme muni-
cipal de Nules, el devastador 
episodi de l’Ofensiva de 
Novembre de 1938 i les con-
seqüències per al municipi des-
prés del pas de la contesa. 

L’edil de Turisme i 
Patrimoni, Guillermo Latorre, 
ressalta: «La intenció que tenim, 
des del primer moment, és 
fusionar el turisme i el patrimo-
ni, i realitzar activitats innova-
dores que siguen un al·licient 
per al públic  visitant, de mane-
ra que continuarem treballant 
en aquesta línia, perquè comen-
cem a veure els fruits».

U NULES REIVINDICA UN 
ANY MÉS ELS DRETS DEL 
COL·LECTIU LGTBI

Amb motiu del Dia Internacional de 
l’Orgull LGTBI es va llegir un manifest 
amb el qual es va visibilitzar la lluita 
pels drets d’aquest col·lectiu.
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 ISocietat 

El barri de Sant Joan viu uns dies 
màgics amb les festes patronals
Les tradicionals fogueres van compartir protagonisme amb actes multitudinaris com els bous al carrer o el sopar de germanor

L a presentació de Corina 
Martínez Pitarch com a 
Bellea del Foc el 14 de 
juny va ser el preludi de 

les festes que els veïns del barri 
de Sant Joan van dedicar al seu 
patró del 20 al 29 del darrer mes. 

Corina va estar acompanya-
da per Hugo Crespo Hueso com 
a president d’honor i per la cort 
d’honor formada per les dames 
Balma Sales Arnau, Amelia 
Millan Forcada, Teresa Maria 
Alos Radulescu i Alexandra 
Tierney Bartolomé. La comissió 
de festes ha tingut de nou com a 
president a Víctor Herraiz i ha 
comptat amb la col·laboració 
dels clavaris de 2024. 

La cercavila del ninot va 
obrir les celebracions un any 
més i el dissabte 21 va tindre 
lloc un concert tribut a Marea i 
Extremoduro amb La Patera i 
Sopayaso. Eixe dia també van 
començar els actes taurins amb 
dos bous, un d’ells patrocinat 
per la penya Vuits i nous, men-
tre que el dilluns es van exhibir 
dos bous més, un d’ells patroci-
nat per la penya El Rollo. 

Una de les grans jornades es 
va viure el dimecres 25 amb la 
plantà i cremà de les fogueres. 

Com és tradicional, també es 
van visitar les fogueres de la 
Residència Verge de la Soledat i 
el Centre Fundació Alzhéimer 
Salomé Moliner. 

El divendres van concloure 
els actes taurins amb dos bous, 
un d’ells patrocinat per la penya 
taurina Cambio de tercio. 

I el millor per al final, el 
sopar de tombet del dissabte i la 
ofrena i la processó que tanca-
ren les festes el diumenge. Les festes de Sant Joan van tornar a oferir un complet cartell taurí. La comissió del bou va lliurar una placa commemorativa a la ramaderia Benavent.

L’alcalde i la reina de la vila amb els representants d’enguany. La presentació de la Bellea del Foc va oferir moments molt emotius al Teatre Alcázar.

La comissió de festes i la cort d’honor van participar en l’ofrena a Sant Joan.

La foguera de Salvador Castelló i els seus veïns va homenatjar ‘Aladdin’. El sopar de germanor va ser un dels actes més multitudinaris.

La processó va oferir els moments més solemnes de les celebracions del barri nuler.
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A principis del darrer mes de juny va 
tindre lloc la benvinguda a les noves 
Camareres de la Mare de Déu de la 
Soledat que assumeixen ara este 

paper i ja van participar en la pro-
cessó del Corpus Christi: Claudia Gil 
Beneito, Marta Montoliu Felip, 
Gemma Pascual Beltrán, María Valls 

Sánchez i Teresa Vicent Llanes (foto 
dreta). L’emotiu acte va servir també 
per a donar les gràcies per la seua 
dedicació a les Camareres que 

durant este any han servit la Mare de 
Déu: Marisol, Àngels, Mamen, Berta, 
Ana, Laura, Ángela, Lorena, Carmen, 
María Pilar i Pilar. 

U ACTE DE BENVINGUDA           
A LES NOVES CAMARERES 
DE LA  SOLEDAT

El passat dijous 5 de juny el Saló 
Multifuncional va acollir el ja tradi-
cional dinar de final de curs de les 
Ames de Casa de Nules, una trobada 

plena de bon ambient i germanor 
coneguda com el dinar de la cassole-
ta, ja que inicialment les participants 
portaven el menjar fet a casa en 

cassoletes de fang. La divertida jor-
nada va comptar amb la participació 
d’una representació de l’Ajuntament 
de Nules, formada per l’alcalde, 

David García, i la regidora de Gent 
Major, Gemma Carratalà, que van 
compartir el dinar amb les integrants 
de les Ames de Casa. 

U LES AMES DE CASA 
TANQUEN EL CURS AMB EL 
DINAR DE LA CASSOLETA

Com cada dijous després del Corpus 
Christi, Nules va tornar a viure una de 
les seues tradicions més úniques, la 
Festa de les Barraquetes. Una cele-

bració que a més va ser declarada 
com a Festa d’Interès Turístic 
Provincial l’any 2021. El regidor de 
Tradicions, Ramón Martínez, destaca: 

«És una festa que ens enorgulleix 
perquè és un esdeveniment amb 
molta tradició i història per als nos-
tres veïns». Així, els xiquets i xiquetes 

de primera Comunió desfilen davant 
del Santíssim entre barraquetes fetes 
de canyes i flors on seuen els més 
joves del municipi. 

U NULES VIU UN ANY MÉS 
L’ORIGINAL TRADICIÓ DE 
LES BARRAQUETES

Nules va celebrar l’1 de juliol la proclamació de la nova 
Reina de la Vila 2025, Laura Gómez Recatalá, i de Ioana 
Rodríguez Antoniu, dama de la Caixa Rural Sant Josep, i 
Noelia González Roselló, dama del raval de Sant Xotxim. 

U PROCLAMEN LAURA 
GÓMEZ COM A NOVA        
REINA DE LA VILA 2025

L’empresa de Nules STN, dedicada al sector ceràmic, va 
ser la gran triomfadora dels premis Empresa del Año 
organitzats pel diari Mediterráneo, ja que va aconseguir 
el màxim guardó el passat 26 de juny.

U STN, PREMI EMPRESA 
DEL AÑO DEL DIARI 
‘MEDITERRÁNEO’
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tot l’estat, formant la família 
@pollitos_en_red, on cada cen-
tre treballa amb les seues galli-
nes autòctones i des d’àmbits 
diversos. Hem conegut la galli-
na Camerana, la Surenya, la 
Jabada o la Castellana. A la 
Comunitat Valenciana partici-
pem junt a l’institut de Nules i 
l’IES El Quint de Riba-roja, recu-
perant la gallina Alicantina, la 
de Xulilla i la del Maestrat.  

A Infantil som el comitè de 
les emocions: expressem 
mitjançant creacions el que sen-
tim al llarg del projecte (il·lusió, 
alegria, inquietud, frustració, 
por...), i llancem reptes com la 
carta de compromís o la roda de 
les emocions. Gràcies per ensen-
yar-nos a emocionar-nos i conta-
giar-nos la vostra il·lusió 

Agraïm al comité d’experts 
de l’IES El Quint per resoldre 
dubtes i respondre les nostres 
cartes, al cicle d’Agroecologia 
de l’IES Gilabert de Centelles 
(Miguel, Ximo, Elena...) per 
acompanyar-nos durant tot el 
procés i al cicle d’Infantil i la 
seua profe Isabel per fer-nos 
comprendre el projecte d’una 

F
a quatre anys vam ini-
ciar un projecte 
d’Aprenentatge Servei 
per preservar races 

autòctones en perill d’extin-
ció, apropant el sector primari 
a la infància i fomentar el vin-
cle amb la Natura. 

Un projecte educatiu i 
ambiental amb una gran 
dimensió humana, ple d’apre-
nentatges i emocions. Aquest 
APS fomenta el respecte per la 
biodiversitat, la importància 
de les races autòctones i culti-
va valors com la responsabili-
tat, la paciència, l’empatia, la 
inclusió, la diversitat, l’autoes-
tima i el respecte pels ritmes 
de la Natura. 

Seguint aquesta línia, Paco 
G., professor d’FP 
d’Agroecologia, ens va propo-
sar covar ous a Infantil i cuidar 
els pollets. Amb il·lusió i incer-
tesa, vam acceptar fer junts un 
projecte que acabaria sent 
guardonat amb el premi nacio-
nal APS2022, que comparti-
ríem en jornades educatives i 
trobades estatals d’ESenRED, 
en articles o inclús en el pro-
grama Animalades d’Apunt.  

Ha sigut una sort poder 
compartir aquest projecte 
entre dues etapes tan diferents 
com són Infantil i FP, generant 
boniques sinèrgies i aprenen-
tatges enriquidors. 

Amb els anys, el projecte ha 
crescut connectant centres de 

Pollets en xarxa

forma lúdica. 
Ha sigut un viatge preciós 

on hem viscut totes les fases 
del creixement dels pollets, 
des de la incubació, passant 
pel moment màgic del naixe-
ment fins al seu retorn a la 
parcel·la de pràctiques de l’ins-
titut de Nules, tancant el cer-
cle amb coherència i respecte. 

Enguany, per reconéixer la 
seua tasca, els infants han 
rebut la medalla d’experts en 
la raça del Maestrat. 
Enhorabona! Heu treballat 
amb responsabilitat i, sobre-
tot, junts heu aprés a respec-
tar, cuidar i estimar aquests 
pollets tan menuts 

Molt agraïts d’haver format 
part d’aquest projecte vivencial 
i consolidat, que destaca per la 
seua mirada holística, el treball 
en equip i el compromís col·lec-
tiu. És emocionant veure com 
la comunitat educativa s’ha 
convertit en una xarxa viva, 
amb vincles entre centres i per-
sones compromeses. 

*Mestra d’Educació Infantil 
Coordinadora de projectes  

per la sostenibilitat

En verd

IMedi ambient

U L’ALUMNAT ECODELEGAT 
DEL CEIP LOPE DE VEGA 
PARTICIPA EN LA CONFINT 
AUTONÒMICA A L’UJI

L’ alumnat ecodelegat Maria i Albert, 
del CEIP Lope de Vega, va participar 
en la CONFINT autonòmica celebra-
da a l’UJI de Castelló. Al proper octu-
bre Albert participarà també a la 
CONFINT estatal a Palència.

VIRGINIA 

Gavaldá* 
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El passat juny una mostra fotogràfica va recollir tot el 
procés d’intervencions artístiques i educatives desenvo-
lupades a l’IES Gilabert de Centelles dins del projecte 
ACORD 23-25 que promou la innovació educativa.

U UNA EXPOSICIÓ MOSTRA 
EL PROJECTE ACORD DE L’IES 
GILABERT DE CENTELLES

La Biblioteca Municipal José Vicente Felip Monlleó va 
albergar l’exposició Nuestra aventura europea con 
Erasmus+, un recorregut pels sis cursos de trajectòria del 
projecte Erasmus+ escolar a l’IES Gilabert de Centelles.

U UNA RETROSPECTIVA 
SOBRE EL PROJECTE 
ERASMUS + DE L’IES 

Del 23 al 28 de juny un grup de joves de Nules van par-
ticipar en un campament a l’embassament de 
Benagéber, on van poder gaudir d’uns dies plens 
d’aventura, convivència i natura.

U CAMPAMENT PER A 
JOVES A L’EMBASSAMENT 
DE BENAGÉBER

El primer cap de setmana de juny va tindre lloc la jorna-
da Dibuixem Castelló Sud a Mascarell, on dibuixants de 
totes les edats van omplir els carrers de creativitat. Un 
matí per a redescobrir el patrimoni a través de l’art.

U ‘DIBUIXEM CASTELLÓ 
SUD’ S’INSPIRA ALS 
CARRERS DE MASCARELL

El dissabte 21 de juny més d’un centenar de persones 
van participar en la II Marxa per Sant Joan Mo n’anem a 
la mar impulsada per l’Associació Platges de Nules i 
l’Ajuntament, amb les regidories de Tradicions i Platges.

U MÉS DE CENT PERSONES 
EN LA II MARXA PER SANT 
JOAN ‘MO N’ANEM A LA MAR’

El 21 de juny més de 20 joves de Nules van participar de 
la jornada Un dia a la mar, un matí ple d’activitat i diver-
sió practicant piragüisme, paddlesurf i bigpaddle i altres 
esports nàutics a l’Escola de la Mar de Borriana.

U ÈXIT DE PARTICIPACIÓ EN 
UNA NOVA EDICIÓ D’ ‘UN 
DIA A LA MAR’ A BORRIANA

El passat divendres 27 de juny Mascarell va viure una 
divertida gimcana medieval infantil amb la participació 
de mig centenar de xiquets i xiquetes d’entre 3 i 10 anys, 
que van gaudir de jocs, proves i molta diversió.

U MIG CENTENAR DE JOVES 
EN LA GIMCANA MEDIEVAL 
INFANTIL DE MASCARELL

El 3 de juliol nombroses persones van participar en 
l’activitat Descobreix la lluna!, una experiència única a 
l’aire lliure per a observar la lluna i conéixer la seua 
superfície amb detall. 

U ALTA PARTICIPACIÓ EN 
L’ACTIVITAT NOCTURNA 
‘DESCOBREIX LA LLUNA!’
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De ley

C
ada vez más parejas 
optan por el régimen 
de separación de bie-
nes. No obstante, 

salvo en Baleares y Cataluña, 
donde este régimen es habi-
tual, en el resto de España el 
régimen que se aplica por 
defecto sigue siendo el de 
gananciales. 

El régimen de gananciales 
responde a un modelo fami-
liar más tradicional, en el 
que uno de los miembros, 
normalmente la mujer, asu-
mía el cuidado del hogar. 
Hoy, muchas personas prefie-
ren mantener sus patrimo-
nios separados, convencidas 
de que así, si hay divorcio, 
cada uno conservará lo suyo. 
Pero no siempre es así. 

En la práctica, es habitual 
que junto a una demanda de 
divorcio se plantee también 
una solicitud de compensa-
ción económica, indemniza-
ción o pensión compensato-
ria. Y ahí surgen las dudas: 
¿No estábamos casados en sepa-
ración de bienes? 

La separación de bienes 
no impide que uno de los 
cónyuges pueda reclamar 
una compensación si ha tra-
bajado durante el matrimo-
nio en beneficio de la familia 
—cuidando del hogar, de los 
hijos o apoyando al otro pro-
fesionalmente— sin generar 
ingresos propios. 

Esto lo prevé el artículo 
1.438 del Código Civil, que 
reconoce el derecho a ser 
compensado por el trabajo 
realizado en el hogar, al con-
siderarlo una contribución a 
las cargas del matrimonio. 

La interpretación de este 
artículo generó durante años 
criterios dispares, hasta que 
el Tribunal Supremo, en su 
sentencia de 14 de julio de 
2011, aclaró que basta con 
haber contribuido solo con 
trabajo doméstico para que 
proceda esa compensación, 
sin necesidad de que el otro 
cónyuge haya incrementado 
su patrimonio. 

En definitiva, el esfuerzo 
no queda sin valor. Por eso, si 
se quiere dejar todo bien 
atado, conviene estudiar la 
posibilidad de pactos prema-
trimoniales que regulen cla-
ramente las consecuencias 
económicas en caso de ruptu-
ra y que sí que puedan garan-
tizar que lo tuyo sea realmen-
te tuyo, y lo mío, mío.  

 
*Ramiro Navarro Abogados 

Castellón-Nules 
Cita previa: 964 048 777

Separación  
de bienes

DELIA 

Fernández* 

La tercera actuació de la XXII 
Campanya de Concerts d’Intercanvis 
Musicals durant les darreres setmanes 
va suposar l’oportunitat d’escoltar a 
dos corals que es distingixen per la 

manera d’utilitzar les veus dels seus 
components. Així, el Museu d’Història 
Vicent Felip Sempere va acollir un con-
cert d’intercanvi en el que, per part 
local, va actuar el cor Veus de Cor del 

CEAM de Nules, mentre que la forma-
ció convidada va ser aquesta vegada 
el Cor Polifònic de Sant Pere del Grau 
de Castelló. Tots dos van fer les delí-
cies del públic assistent.

U ACTUACIÓ CONJUNTA 
DEL COR DEL CEAM I EL DE 
SANT PERE DE CASTELLÓ

Un altre dels concerts a Nules de la 
XXII Campanya de Concerts 
d’Intercanvis Musicals va tindre com a 
escenari la sala d’exposicions de la 
Biblioteca Municipal José Vicente Felip 

Monlleó, on el dissabte 14 de juny pel 
matí va actuar l’Orquestra Laudística 
Daniel Fortea de Nules. La formació 
musical convidada en aquest recital va 
ser l’Orquestra de Pulso y Púa Villa de 

Chiva. Així, el concert va tindre dues 
parts ben diferenciades, ja que en la 
primera van tocar els músics nulers, 
mentre que després va ser el torn per 
a la banda de Chiva.

U LA LAUDÍSTICA UNEIX 
FORCES AMB UNA 
ORQUESTRA DE CHIVA

La XXII Campanya d’Intercanvis 
Musicals Concerts de la Generalitat 
valenciana ha tingut una intensa acti-
vitat a Nules les darreres setmanes. Un 
dels principals recitals d’aquesta pro-

gramació que ha acollit el municipi va 
ser el que va tindre lloc a la terrassa de 
l’Estany el divendres 27 de juny, amb 
l’actuació de la Banda Juvenil de 
l’Associació Musical Artística Nulense, 

en una nova edició del Festival de 
Bandes Juvenils. Aquesta vegada la 
formació convidada va ser l’Agrupació 
Filharmònica Borrianenca, que va 
tocar algunes peces amb els nulers. 

U FESTIVAL DE BANDES 
JUVENILS AMB UNA 
FORMACIÓ DE BORRIANA

Del 6 al 8 de juny, Nules va acollir per 
primera vegada Nature Fest, un esde-
veniment a la terrassa de l’Estany amb 
foodtrucks  i música en directe. També 
hi va haver un mercat artesanal i activi-

tats per als xiquets i les xiquetes, i a 
més es va posar una pantalla gegant 
per a veure la final de la UEFA Nations 
League entre la selecció espanyola i la 
de Portugal. «Avancem així enguany la 

programació d’estiu iniciant amb 
aquest Nature Fest la temporada esti-
val amb una jornada de benvinguda a 
la mar de Nules», apunta la regidora de 
Platges, Mª José Esteban.

U NULES DONA LA 
BENVINGUDA A L’ESTIU 
AMB EL NATURE FEST
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El tiempo

E
stimado lector, estima-
da lectora; ya estamos 
metidos de lleno en 
una nueva campaña  

estival. Vamos a tener que ser 
muy rigurosos, ya que las 
perspectivas no son de lo más  
optimistas. La emisión a la 
atmósfera de los temidos 
gases de efecto invernadero 
es el caballo de batalla. 

En  los  últimos tiempos 
han aparecido erupciones 
volcánicas, algo  adormeci-
das, que van tomando carta 
de navegación. Con el paso 
de los años, van formando 
una serie de anillos que cada 
vez tienen más intensidad y 
se ubican en los puntos de 
erupción. Si éstos son fre-
cuentes, densos y con calmas 
frecuentes, provocan que el 
polvo volcánico se quede 
anclado sobre el planeta.  

La fotosíntesis es el proce-
so por el cual las plantas, uti-
lizando la energía de la luz 
solar,  convierten el dióxido 
de carbono y el agua en gluco-
sa (un tipo de azúcar) y oxíge-
no. Transforman materia 
inorgánica en orgánica, 
creando su propio alimento y 
liberando oxígeno. Si hubiese 
un fallo del proceso de la foto-
síntesis, las plantas verdes lo 
darían a conocer con una dis-
minución de las cosechas.  

En junio de 1991 entró en 
erupción el volcán  Pinatubo 
(Filipinas). Los volcanes arro-
jan al  aire  grandes cantida-
des de cloro aniquilador.  Sus 
cenizas y polvo contienen  
azufre que también destruye 
el nitrógeno, que ayuda a 
impedir su desaparición.  
Pero  a diferencia de los  clo-
rofluorocarburos, las cenizas 
y polvo volcánico sólo son 
una amenaza a corto plazo.  

Los días que amanezcan 
despejados y soleados, pero 
que hacia el mediodía aparez-
can acompañados de peque-
ños cumulitos de forma muy 
repetitiva, hay que estar  
atentos, ya que cabe la posibi-
lidad de  que descargue apa-
rato eléctrico en forma de 
núcleos tormentosos fuertes. 
Cuando se registre viento de 
poniente, no bajar la guardia, 
ya que la corriente nos lleva-
ría mar adentro.  

Y hay que usar crema pro-
tectora para la piel, no que-
marla. Si con el paso de los  
años cometemos abusos en 
nuestra piel y tenemos que 
rendir cuentas al médico, 
quizás sea ya tarde. 

*Encargado de la estación  
meteorológica de Nules

Gases de efecto 
invernadero

JUAN ANTONIO 

Pitarch 
Tena*

Colònies Gats Nules

R
ecordeu aquesta cançó 
de La Gossa Sorda? «...i 
bullirà la mar… com 
cassola al foc…». Segur 

que estos dies tots ens sentim 
així, si no estem en remull no 
hi ha qui passe aquesta calor. 
I clar, este calor no sols ens 
afecta a nosaltres els humans. 
Gossos, gats, pardalets i tota 
la fauna del nostre municipi 
també la sofrixen. Per això i 
com cada any, volem previn-
dre els colps de calor amb uns 
xicotets consells. 

Es demana per favor que si 
veieu un poalet amb aigua al 
carrer o als punts d’alimenta-
ció de colònies felines autorit-
zats, no els tireu. A diferència 
dels humans, els animals no 
suen i la regulació de la seua 
temperatura corporal és dife-
rent. Tant les nostres masco-
tes com els animals del carrer 
poden ser víctimes de sofrir 
hipertèrmia, més coneguda 
com a colp de calor. 

No passeges al teu compa-
ny animal a hores de més 
calor ni per asfalt calent. Pots 
protegir les seves almohadi-
lles amb bàlsams reparadors 
específics o passejar amb 
botetes a les potes. 

Si aneu a  estar al sol, no 
banyes al teu animal per la 
part de l’esquena, ja que 
l’aigua pot quedar atrapada 
en la capa interna i sobreca-
lentar-se, aconseguint l’efec-
te contrari. Millor banyar-li 
panxa, pit i almohadilletes. 

Cepilla el pel a diari, 
d’aquesta forma llevaràs 
l’excés de pèl natural. 

No el rapes!!! A diferència 
dels humans, el pelatge dels 
animals és el seu regulador 
de temperatura natural. 
Encara que pensem que 
porta una manta morellana 
al damunt, millor consulta 
amb el veterinari abans de 
tallar-li el pèl. 

Alimenta’l amb més men-
jar humit per ajudar a la seua 
hidratació. Pots combinar 
amb fruita fresca. Congela 
una safanòria i dóna-li-la al 
teu gos. Molta aigua limpia i 
fresca, pots afegir-hi gels.  

Alfombretes fresques per 
a animals. Un èxit. 

Si ens trobem un animal al 
carrer amb símptomes de 
colp de calor, cal actuar ràpi-
dament. Mou l’animal a un 
lloc fresc; intenta que bega 
aigua fresca; banya-li el cap, 
coll i potes amb aigua o inclús 
envolta’l amb una tovalla 
banyada en aigua o en gel; 
dur-lo al veterinari i/o a una 
protectora d’animals.

Quina calitja i 
quin soliman!

entre otros), los factores 
ambientales (condiciones de 
vivienda, hábitos sociales, rela-
ciones personales, etc.), los fac-
tores socioeconómicos (nivel de 
ingresos, creencias culturales, 
etc.) y la automedicación.  

Otros autores destacados, 
como Elizabeth Orem (1983), 
definen el autocuidado como el 
conjunto de acciones que exis-
ten en situaciones concretas de 
la vida, dirigidas por las perso-
nas hacia sí mismas o hacia el 
entorno, para regular los facto-
res que afecten a su propio desa-
rrollo y funcionamiento en fun-
ción de su salud y bienestar. 

En general, las diferentes 
definiciones del autocuidado 
coinciden en un punto clave: el 
autocuidado requiere de la 
acción intencionada de la perso-
na, es decir, asume un papel 
fundamental como gestor de su 
cuidado para el mantenimiento 
o consecución del bienestar físi-
co, psicológico y social. 

 
INDICADORES 
Hay un consenso entre los prin-
cipales autores que agrupan los 
indicadores del autocuidado en 
tres grandes dimensiones 
(Cancio- Bello Ayes et al., 2019): 

1. Autocuidado físico. 

N
o tengo tiempo, tengo mil 
cosas que hacer, no llego a 
todo, esta semana no me 
viene bien, tengo la agenda 

apretadísima. Nuestras rutinas, 
tareas y responsabilidades dia-
rias requieren, en muchas oca-
siones, de una mirada a nuestro 
entorno intensa y continua, lle-
gando a suponer una fuente de 
estrés y de ansiedad significativa.  

La idea de no poder ejercer 
control de nuestro tiempo favo-
rece un sentimiento de indefen-
sión que nos aboca a un elevado 
agotamiento físico y mental.  

Y es en este punto de refle-
xión cuando llegamos a la idea 
de la necesidad de prestarnos 
atención y de empezar a gene-
rar un mayor autocuidado.  

Tal y como señala la OMS 
(Organización Mundial de la 
Salud), el autocuidado es un 
concepto amplio que engloba la 
higiene (general y personal), la 
nutrición (tipo y calidad de los 
alimentos que se consumen), el 
modo de vida (actividades 
deportivas, ocio, tipo de trabajo, 

Autocuidado, mirada interna (I)
Relacionado con acciones enca-
minadas al cuidado del cuerpo a 
través de la actividad física, la 
alimentación saludable, el man-
tenimiento y mejora de la salud 
a través de revisiones, pruebas y 
seguimiento de prescripciones 
médicas, buen conocimiento de 
enfermedades y hábitos nocivos 
o la generación de hábitos de 
sueño y descanso adecuados.  

2. Autocuidado psicológi-
co. Dimensión que considera la 
importancia de la valoración y 
reconocimiento de las emocio-
nes predominantes, el funciona-
miento cognitivo, el cuidado y 
estimulación de una adecuada 
autoestima y las diferentes 
estrategias de afrontamiento 
para hacer frente a aquellas 
situaciones que puedan conside-
rarse desencadenantes de nues-
tro malestar emocional.  

3. Autocuidado en el 
ámbito social. En esta área se 
dota de una gran importancia a 
las redes de apoyo (familiares, 
amigos y otras personas de con-
fianza), al uso del tiempo libre y 
la realización de actividades de 
ocio y esparcimiento, y a las 
relaciones mantenidas con la 
familia, pareja, amigos y compa-
ñeros de trabajo o estudio. 

Psicólogo

Tu salud mental

PABLO 

Bojados*

Coleccionismo

L
a provincia de Castellón 
ha incrementado su catá-
logo de sellos de Correos 
con el dedicado al 750º 

aniversario de la fundación de 
Vila-real, por el rey Jaime I. 

Este sello fue solicitado en 
2023 para ser emitido en el año 
2024, pero finalmente fue pos-
tergado a 2025. Esta emisión se 
enmarca en la serie postal deno-
minada Nuevas ciudades y que 
este año se correspondió con los 
700 años de la fundación de 
Benidorm y los 750 de Vila real. 

El 24 de abril fueron emiti-
dos ambos sellos, en un nuevo 
formato llamado dueto, es 
decir, los dos sellos unidos entre 
sí, que deben venderse de forma 
indivisible, con un facial cada 
uno de ellos de 1,85 euros, 
correspondiente al franqueo de 
una carta de hasta 20 gramos 
con destino a países determina-
dos de Europa. 

La emisión contó con un 
matasellos de primer día de cir-
culación el 24 de abril, que 
junto con un sobre de primer 

día de circulación pudieron 
adquirirse en las oficinas de 
Correos de Vila-real y Benidorm. 

Asimismo el 11 de junio se 
realizó en el Gran Casino de Vila-
real la presentación oficial del 
sello, que contó con Nuria Lera 
Hervás, directora de Filatelia y 
Relaciones Institucionales de 
Correos, quien estuvo acompa-
ñada por la vicealcaldesa de la 
ciudad, María Fajardo, y la con-
cejala de Turismo, Noelia 
Sanbás, entre otras autoridades, 
y los presidentes de la 
Asociación de Coleccionismos e 

Intercambios Costa de Azahar 
de Vila-real y del Grupo 
Filatélico y de Coleccionismo 
Noulas, como sociedades pro-
motoras y peticionarias de la 
emisión de esteo sello, así como 
representantes de otras socieda-
des filatélicas y destacados 
coleccionistas de la Comunitat. 

En el sello de Vila-real figura 
la estatua del escultor Llorens 
Poy dedicada al fundador de la 
ciudad y también el lema oficial 
del 750 aniversario. 
*Presidente del Grupo Filatélico y de 

Coleccionismo Noulas

750º aniversario de Vila-real
RICARDO 

Yáñez*
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 IAgricultura 

Demanen que Nules siga zona 
afectada per plaga de conills
El ple aprova una declaració institucional per a instar a la Conselleria de Medi Ambient al seu reconeixement

E l ple de l’Ajuntament de 
Nules va aprovar recent-
ment una declaració ins-
titucional sol·licitant a la 

Conselleria de Medi Ambient, 
Infraestructures i Territori de la 
Generalitat valenciana la decla-
ració de Nules com a terme 
municipal amb sobrepoblació o 
plaga de conills, i ajudes per a 
fer front a la mateixa.   

El que es vol és que es declari 
el municipi com a zona afectada 
per plaga de conills, a efectes 
previstos a la normativa vigent, 
possibilitant així l’adopció de 
mesures excepcionals de con-
trol cinegètic, i la concessió 
d’ajudes i subvencions previstes 
en els programes de suport al 
personal afectat. 

Així mateix, també es dema-
na que es permeti portar a 

terme actuacions necessàries 
per al control efectiu i urgent de 
la població de conill a tot el 
terme municipal; al mateix 
temps que s’insta a la 
Conselleria de Medi Ambient a 
la realització i aprovació d’una 
ordre que estableixi les bases 
reguladores per a la concessió 
d’ajudes a ajuntaments destina-
des a facilitar el control pobla-
cional de conill als municipis 
amb sobreabundància; i al 
Ministeri d’Agricultura a portar 
a terme actuacions de manteni-
ment i neteja dels vials de la 
seua competència.       

De fet, aquesta declaració 
institucional aprovada per tots 
els grups polítics municipals 
amb representació a 
l’Ajuntament de Nules, se suma 
a altres iniciatives ja en marxa.  

Cal recordar que 
l’Ajuntament, juntament amb 
l’Associació Independent de 
Llauradors de Nules i de 
l’Associació de Caçadors del 
municipi han posat en marxa 

una campanya de recollida de 
queixes pels danys ocasionats 
per la plaga de conills de mun-
tanya que hi ha al terme munici-
pal, amb la finalitat també de 
sol·licitar a la Conselleria de 

La Cooperativa Agrícola fa balanç 
de 2024 i prepara el seu centenari
U La Cooperativa Agrícola Sant 
Josep de Nules va celebrar el pas-
sat 6 de juny la seua assemblea 
anual, en la qual el president, 
Ramón Arenós, va estar acom-
panyat pel director, Fernando 
Peris, i la secretària, Isabel Miró. 

Arenós va destacar: «Seguim 
creixent a bon ritme en la nostra 
activitat agrícola i mantenim la 
rendibilitat dels nostres serveis, 
el que fa que un any més crei-
xem en facturació, llocs de tre-
ball, bonificació i beneficis». 

També va assenyalar que 
enguany és especialment il·lusio-
nant per dos motius. D’una 
banda, «Arrels de Sant Josep, un 
projecte pioner al sector citríco-
la que pot marcar el futur agrí-
cola de la nostra cooperativa, el 
qual busca apropar al soci 
mitjançant un model nou de 
cultiu en comú desenvolupat en 
la nostra cooperativa i que ja ha 
suposat començar a cultivar un 
poc més de 150 fanecades». Així, 
va afegir que ja tenen el suport 
de 152 socis amb una inversió de 
404.000 euros, tot i que el total 
del projecte és de 808.000. 

L’altre punt il·lusionant és la 
preparació del centenari de la 
entitat, que celebraran el 2026. 
«Un centenari on volem que tots 
els socis participen en els actes 
que anem programant al llarg 

Moltes finques estan patint danys ocasionats pels conills de muntanya.

de l’any i que tots coneguem 
millor la història i els moments 
més importants de la nostra 
cooperativa», va dir Arenós. 

Pel que fa al balanç de 2024, 
destaca «la bona acollida al nou 
Charter Sant Agustí, que ràpida-
ment ha crescut en vendes, 
mentre que el Charter de la 
platja i el de la Senda Mitjana 
han mantingut les vendes 
d’anys anteriors», va explicar. 

Les altres seccions de gasoli-
nera, llavador, ferreteria..., es 
mantenen amb lleugeres puja-
des dels volums de negoci. 

Així, 2024 «ha sigut un bon 
any, on la nostra cooperativa ha 
acabat facturant més de 
13.750.000 euros, amb un creixi-
ment del 15% respecte a 2023, la 
qual cosa ens ha permés fer un 
retorn cooperatiu de 344.094 
euros als socis», conclou.

Fernando Peris, Ramón Arenós i Isabel Miró, durant l’assemblea general.

Medi Ambient, Infraestructures 
i Territori la seua declaració 
com a zona afectada.  

Davant açò, des de la regido-
ria d’Agricultura s’explica que 
hi ha finques que registren 
danys continuats, greus i pro-
gressius en els seus cultius com 
a conseqüència de la prolifera-
ció descontrolada del conill de 
muntanya, de manera que «les 
pèrdues econòmiques derivades 
d’aquesta situació afecten de 
forma directa i greu a la rendibi-
litat de l’explotació agrícola, 
per tant amb aquesta declaració 
institucional seguim donant 
suport a les propostes fetes pels 
llauradors», matisa César 
Estañol. 

 
HORTS URBANS 
El darrer ple va aprovar la nova 
ordenança que regula el funcio-
nament i l’adjudicació dels 
horts urbans de Nules. Aquesta 
ordenança establix les normes 
que regulen el funcionament 
intern dels usuaris per a cadas-
cuna de les seues parcel·les i per 
a les zones comunes, així com 
les condicions per a l’adjudica-
ció dels horts, que es realitzaran 
per anys naturals, i el sistema 
de puntuació tant per a les 
noves adjudicacions com per a 
mantindre les actuals.
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La V Gala de l’Esport reconeix les joves 
promeses i fa mencions pòstumes
La principal novetat d’enguany van ser els testimonis a l’escenari de l’Alcázar de cinc persones destacades en l’àmbit esportiu

L a Gala de l’Esport Els valors 
de l’esport va congregar a 
més de 300 persones al 
Teatre Alcázar el dissabte 

7 de juny. Aquesta edició va 
comptar, com a novetat, amb 
cinc testimonis de persones des-
tacades dins l’àmbit esportiu, 
així Elena Romá, nadadora 
adaptada del Club Tritons de 
Vila-real, va parlar de superació; 
Andrea Piñana, àrbitra de fut-
bol, de la disciplina de l’arbitrat-
ge; Neus Ramos, psicòloga 
experta en alt rendiment, de la 
salut mental en els esportistes; 
Dani Gimeno, ex tenista profes-
sional i entrenador del tenista 
Roberto Bautista, de com afron-
ta la retirada un esportista pro-
fessional; i Pau Navarro, juga-
dor del Villarreal CF, i els seus 
pares, de la importància de la 
formació acadèmica i l’acom-
panyament de la família. 

La gala va fer un reconeixe-
ment públic a 15 joves promeses 
de l’esport: María Romero, en 
natació sincronitzada; Marc 
Sanagustín, en tennis taula; 
Sara Felip, en atletisme; Mario 
Antuña, judo; Vega Rubio i 
Roser Prior, del Club Facsa-
Playas de Castellón; Eva 
Castañer, en gimnàstica rítmi-
ca; Abel García, entrenador de 
futbol femení; Núria Fernández, 
en handbol; Rosa Martínez, en 
natació; Carla Valentín, en 
hoquei patins; Alejandro Borja, 
en hoquei; Rebeca Palomares, 
en taekwondo; Laura Tomás, en 
atletisme, i Hugo Tomás, del 
Club Triatló Trinoulas. També 
es va guardonar per la seua tra-
jectòria al Club  de Karate Nules 
Butokukan. 

Des de l’Ajuntament de 
Nules es va fer a més una men-
ció històrica, a títol pòstum, a 
Pedro Paradells, ex jugador i ex 

Daniel Gimeno va oferir un dels testimonis de la nit. Una representació de la corporació amb les persones que van protagonitzar els testimonis.

El regidor d’Esports, Gabriel Torres, amb les 15 joves promeses premiades en la V Gala de l’Esport.

La gala es va tancar amb la multitudinària foto de família amb tots els esportistes que enguany van rebre el reconeixement de l’Ajuntament de Nules.

Diverses persones van rebre un reconeixement per la seua contribució al món de l’esport. X

IEsports

entrenador de futbol; a José 
Nebot, ex jugador de futbol; i a 
Manolo González, ex porter i ex 
entrenador de futbol. 

També es va reconéixer a 
aquelles entitats, clubs i empre-
ses que han contribuït de mane-
ra desinteressada a favor de 
l’esport local: Antonio 
Menéndez, coordinador del 

Futbol Base CF Nules; Manuel 
Arroyo, per la seua trajectòria 
com oficial del Club Handbol 
Nules; als fundadors del Club 
d’Atletisme Noulas, Miguel 
Mechó, Salvador Benítez, 
Ricardo Vilarta i Ricardo Yáñez; 
a Juan José Plazas, del Club 
Ciclista Sant Josep, i a les empre-
ses La Plana Granados-Monlleó, 

Amadeo Martí (AMC) i Kerabén. 
Així mateix, per la contribució a 
la inclusió en l’esport es va reco-
néixer la tasca de Maite Losilla 
Sorribes, vicepresidenta de 
l’Associació Cazarettos. 

Altres premiats, per la seua 
trajectòria van estar  Ximo 
Bagán, UD Vall d’Uixó; i Miguel 
Flich, en pesca esportiva. 

Des de la regidoria 
d’Esports, Gabriel Torres assen-
yala que «amb aquesta gala  
hem volgut posar en valor tot 
el patrimoni esportiu que 
tenim a la nostra població, i 
que és molt. Perquè són molts 
els esportistes, clubs i equips 
que mereixen un reconeixe-
ment del seu poble».
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El Club de Colombicultura va tancar la temporada 24/25 
el 8 de juny amb el tradicional dinar i entrega de trofeus 
de dit concurs, on el guanyador va ser Gerard Gómez, 
seguit de Sara Pérez i en tercer lloc els Germans Ripollés. 

U GERARD GÓMEZ GUANYA 
EL CONCURS FINAL DEL 
CLUB DE COLOMBICULTURA

La jove esportista de Nules Irene 
Caselles García continua encadenant 
èxits en la seua trajectòria. El passat 
31 de maig es va penjar la medalla de 
bronze en l’exercici de barra en el 
Campionat de la Comunitat 
Valenciana de Gimnàstica Artística 
celebrat a Xàbia. Posteriorment 
també va competir a Madrid, on va 
participar amb el seu equip en la 
Final de la Lliga Ibèrica. El primer lloc 
se’ls va escapar però van aconseguir 
proclamar-se com a subcampiones 
d’Espanya en la subdivisió D Plus. 
Uns resultats que l’animen a seguir 
esforçant-se per a superar-se de nou.

U IRENE CASELLES ÉS 
BRONZE EN L’AUTONÒMIC 
DE GIMNÀSTICA ARTÍSTICA

L’equip Cooperativa Sant Josep Nules Basket Nules del 
Taronja Basket va quedar subcampió de la fase final 
autonòmica de Cadet Masculí 3ª Zonal en perdre a 
Alaquàs davant el CB Catral.

U EL TARONJA BASKET 
QUEDA SUBCAMPIÓ CADET 
MASCULÍ DE 3ª ZONAL

Del 23 de juny al 5 de juliol va tindre lloc a l’estadi 
Noulas el IV Sergi Canós Campus, que es va tancar amb 
el II Torneig entre els participants i el lliurament de 
diplomes i sorteig de regals amb Enrique Speaker.

U EL CAMPUS DE FUTBOL 
DE SERGI CANÓS CELEBRA 
LA SEUA QUARTA EDICIÓ

Nules va celebrar els 43 Jocs Esportius 
Joan Molés. L’alumnat participant dels 
centres educatius de Nules va cele-
brar el dijous 5 de juny la jornada 

inaugural eixint des de la plaça Major 
per a realitzar el tradicional recorregut 
de la torxa per diferents carrers fins a 
arribar a l’Estadi Noulas Antonio Pérez 

Balada, on es van desenvolupar les 
proves esportives fins al dimecres 
següent. Enguany la guanyadora del 
concurs per a dissenyar la mascota ha 

sigut Aina Gómez Flich (CEIP 
Cervantes) i el guanyador del concurs 
del cartell,  Manel Martínez Bellmunt 
(CEIP Pedro Alcázar).

U GRAN ÈXIT DE LA                     
43 EDICIÓ DELS JOCS 
ESPORTIUS JOAN MOLÉS

Maria Romero Climent va destacar al Campionat 
Autonòmic de Natació Artística a Benidorm: or en duo 
lliure i duo tècnic (júnior), or en rutina acrobàtica 
(júnior) i campiona amb el Club Azahar Sincro Castelló.

U MOLTS ÈXITS PER A MARIA 
ROMERO A L’AUTONÒMIC   
DE NATACIÓ ARTÍSTICA

Els centres educatius de Nules han guanyat el Premi Dia 
de l’Esport pel vídeo del Dia Internacional de l’Activitat 
Física, premi que promou la Fundació Trinidad Alfonso i 
consisteix en 2.000 euros per a material esportiu.

U PREMI DEL DIA DE 
L’ESPORT DE LA FUNDACIÓ 
TRINIDAD ALFONSO
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Opinión

E l 29 de octubre de 
2024, una DANA des-
cargó con fuerza sobre 
decenas de municipios 

de Valencia. Inundaciones, 
daños materiales, hogares 
arrasados y familias destroza-
das. Ocho meses después, lo 
más preocupante no es lo 
que ocurrió entonces, sino lo 
que ha pasado desde enton-
ces en nuestro país: nada. 

Las obras hidráulicas que 
llevaban años pendientes 
siguen exactamente igual. Es 
el caso, por ejemplo, del 
encauzamiento del barranco 
del Torrent, en Nules, que 
acumula más de 14 años de 
retraso. Un proyecto clave 
para la seguridad del munici-
pio que duerme, inexplicable-
mente, en los cajones de la 
Confederación Hidrográfica 
del Júcar. Y mientras el riesgo 
crece, la acción no llega. 

Ante esta inacción, la 
sociedad civil ha decidido 
actuar. Se ha impulsado una 
Iniciativa Legislativa Popular 
(ILP) para reformar la Ley de 
Aguas. El objetivo es claro: 
permitir que las infraestruc-
turas necesarias para preve-
nir inundaciones y sequías 
puedan ejecutarse con carác-
ter urgente, allí donde haga 
falta. Con agilidad, con recur-
sos y con responsabilidad. 

La iniciativa cuenta con el 
respaldo de colectivos de afec-
tados, ingenieros, represen-
tantes municipales y entida-
des sociales. Nuestro alcalde 
es uno de los impulsores y 
también ha firmado ya. 
Necesitamos 500.000 firmas 
antes de febrero de 2026 para 
que la propuesta llegue al 
Congreso de los Diputados. 
No es solo una cuestión técni-
ca: es una necesidad de país 
para salvar vidas futuras. 

Para Nules y para cual-
quiera de los municipios vul-
nerables, esta reforma es 
urgente. No podemos seguir 
esperando a que otro episo-
dio extremo nos recuerde lo 
que no hicieron a tiempo los 
responsables políticos. Ahora 
necesitamos vuestra colabo-
ración en la recogida de fir-
mas, este proyecto tiene que 
ser parte de toda la ciudada-
nía, y os invitamos a pedir de 
forma gratuita pliegos desde 
cualquier punto de España, 
os llegarán a vuestros domi-
cilios y colaborar en la reco-
gida a través del enlace 
https://www.ilpleydeaguas.com  

Preparar el país ante las 
emergencias climáticas no es 
un lujo: es una obligación.

Llueve sobre 
mojado

CeN                        

E n Nules, la inseguridad 
ha dejado de ser una 
sensación, para con-
vertirse en una reali-

dad diaria. Nuestra localidad 
es escenario de robos que 
generan preocupación entre 
los vecinos. Cada semana 
conocemos nuevos casos de 
robos en viviendas, comer-
cios y propiedades particula-
res. Y lo más grave, el gobier-
no municipal parece vivir de 
espaldas a esta realidad. 

Pero mientras, desde la 
oposición nos unimos para 
defender a nuestros vecinos. 
Porque es nuestra responsa-
bilidad y nuestro deber. 
Porque no podemos quedar-
nos de brazos cruzados mien-
tras los ciudadanos viven con 
miedo y el Ayuntamiento 
permanece ausente. 

Llevamos meses alertando 
del deterioro de la seguridad 
en Nules. Una situación 
insostenible que ha generado 
nerviosismo, malestar y 
miedo entre la población. Por 
eso, desde el Grupo 
Municipal Popular y Vox nos 
vimos obligados a solicitar 
un pleno extraordinario para 
abordar de forma urgente el 
problema de la inseguridad. 
¿La respuesta del alcalde? La 
de siempre, ninguna. 
Planteamos medidas para 
reforzar la seguridad y se rie-
ron. Pedimos acciones para 
que la gente esté tranquila y 
se rieron. 

También solicitamos la 
convocatoria de una Junta de 
Seguridad Local, para coordi-
nar acciones con los cuerpos 
y fuerzas de seguridad del 
Estado. Pero el alcalde se 
negó a escuchar, a colaborar 
y a actuar con responsabili-
dad. Sin embargo, días des-
pués, el mismo alcalde anun-
ció nuevas reuniones con la 
Subdelegación de Gobierno 
para controlar esta situación. 
Todo por ponerse la medalla. 

 
POCA EFECTIVIDAD 
Su chulería y cachondeo no 
son más que frustración ante 
la incapacidad manifiesta. 
Un gesto que evidencia su 
falta de liderazgo. Y lamenta-
mos profundamente la poca 
efectividad del gobierno en 
materia de seguridad. 
Aunque lo peor es que ha 
intentado tapar el problema 
en lugar de afrontarlo con 
responsabilidad. 

 La realidad es muy tozu-
da, por eso seguiremos traba-
jando para garantizar tran-
quilidad en nuestras calles. 

Vecinos 
desprotegidos

PP 

V olem agrair sincera-
ment a la comissió de 
festes del barri de 
Sant Joan, així com a 

la reina, president i la seua 
cort, per unes magnífiques 
festes que han tornat a por-
tar alegria i tradició al nos-
tre municipi. La seua dedica-
ció ha sigut clau per mante-
nir vives les nostres arrels 
culturals. 

Enhorabona a Laura, 
reina de les festes de la Vila 
2025, i a la seua cort 
d’honor, Ioana i Noelia. 
També volem agrair a la 
regina eixint, Nora, i a la 
seua cort, Anaïs i Erika, per 
la seua implicació. 

 
GESTIÓ EFICAÇ EN SANITAT 
El nostre regidor Ramón 
Martínez ha realitzat una 
gran tasca al front de l’àrea 
de Sanitat. Un any més s’ha 
garantit l’obertura del servei 
mèdic de la platja i el boti-
quí de farmàcia, fonamen-
tals per a la seguretat durant 
l’estiu. 

El diàleg amb la 
Conselleria ha evitat la pèr-
dua de serveis sanitaris 
essencials. A més, la gestió 
dels contractes de fumigació 
ha alleujat la plaga de mos-
quits, millorant la qualitat 
de vida. 

 
EFICIÈNCIA EN LA CONTRACTACIÓ 
El regidor Adrián Sorribes, 
des de l’àrea de Contractació, 
ha superat en només mig any 
les xifres de contractes 
anuals del 2023. En 2024 ja 
s’han realitzat 116 contrac-
tes, mostrant una gestió efi-
cient i transparent. 

Els resultats són clars: 
estalvi de 14.000 euros en 
barres de festes, cànon del 
tanatori de 21.000 euros a 
favor de l’Ajuntament i 
inversió de 36.000 euros per 
part del concessionari en 
l’edifici municipal. També 
s’ha reduït el consum de 
paper un 20% gràcies a la 
nova licitació de fotocopia-
dores. 

 
MIRANT AL FUTUR 
Ara Blanca Silvestre liderarà 
la secretaria general de 
l’agrupació, impulsant nous 
projectes per a Nules. 
Continuarem treballant per 
una gestió transparent, efi-
cient i orientada al benestar 
dels nostres veïns. 

El nostre compromís amb 
Nules és ferm: treballar cada 
dia per fer del nostre poble 
un lloc millor on viure.

Compromís  
i gestió

PSPV  
PSOE

E l pasado 23 de junio 
tuvo lugar un pleno 
extraordinario solicita-
do por los partidos de 

la oposición, Partido Popular 
y Vox. La solicitud de este 
pleno tenía como objetivo 
poner sobre la mesa el grave 
problema de inseguridad que 
sufre nuestro pueblo. 

Tras varias reuniones de 
trabajo, propusimos seis 
medidas que, a nuestro pare-
cer, abordaban de manera 
efectiva esta situación. 
Nuestra intención era debatir 
cada una de ellas de forma 
individual durante el pleno 
extraordinario. Sin embargo, 
nos encontramos con la res-
puesta habitual del totalita-
rismo y el rodillo que caracte-
riza a este pacto populista de 
izquierdas. 

El equipo de gobierno 
decidió agrupar todos los 
puntos en uno solo, con el 
único propósito de convertir 
este pleno en un trámite incó-
modo, desaprovechando así 
la oportunidad de que todos 
los partidos con representa-
ción, elegidos por el pueblo, 
trabajasen de manera conjun-
ta en un asunto tan relevante 
como lo es la seguridad. 

Pero esta respuesta no sor-
prende por dos motivos. El 
primero es que, para el equi-
po de gobierno, la culpa 
siempre es del vecino. Si a los 
vecinos de Mascarell les 
roban las ruedas del coche, la 
culpa es suya por usar la 
puerta del parking. Si el siste-
ma de recogida de basura —a 
la vista de todos— es un desas-
tre, la culpa es de los vecinos 
por generarla. Si hace calor 
en los edificios municipales, 
la culpa también es del veci-
no por no abanicarse con los 
magníficos abanicos regala-
dos por el Ayuntamiento. 
Con estos antecedentes, ¿a 
quién creen que van a culpar 
de la inseguridad? 

Y el segundo motivo es que 
el alcalde ahora está ocupado 
en otros asuntos que conside-
ra más importantes, y por 
tanto no podía perder tanto 
tiempo en afrontar un proble-
ma tan serio para los vecinos 
de Nules. Al fin y al cabo, aún 
queda mucho para 2027. 

Una oportunidad perdida 
por parte del equipo de 
gobierno para unir a todos los 
partidos en beneficio de los 
vecinos. Lamentablemente, 
era difícil esperar una res-
puesta menos soberbia, pues 
la historia ya nos ha demos-
trado cómo actúan.

Oportunidad 
perdida

Vox

C ada any, quan arriba 
el mes de juny, les ciu-
tats es tenyixen de 
colors vius i banderes 

multicolors que recorden 
una veritat incòmoda per a 
alguns: la diversitat existeix i 
no pensa tornar a l’armari.  

Hui, dir «Quin orgull més 
orgullós» és molt més que un 
lema bonic. És una declaració 
de principis, un crit col·lectiu 
que reivindica que estimar 
sense por i mostrar-se sense 
disfresses és un dret, no un 
privilegi. 

Des de l’esquerra, sabem 
que l’orgull no naix del no-
res.  

És fruit de dècades de llui-
ta, de persones que es van 
jugar la feina, la família i fins 
i tot la vida per obrir camí.  

Gràcies a això, hui podem 
parlar de matrimonis iguali-
taris, adopcions per a parelles 
del mateix sexe, lleis trans i 
polítiques públiques que pro-
tegeixen una part de la diver-
sitat afectiva i sexual. Però 
seria ingenu pensar que ja ho 
tenim tot guanyat. 

L’orgull és necessari als 
pobles, a les aules, a les 
empreses i a cada racó on 
encara es miren malament 
dues mans agafades.  

És garantir que un adoles-
cent puga créixer sense ama-
gar-se, que una persona trans 
no patisca humiliacions a la 
faena i que una família diver-
sa siga respectada com qual-
sevol altra. 

Per això, des de l’esquerra, 
hem de defensar polítiques 
públiques reals: educació 
afectivo sexual inclusiva, pro-
tocols contra la LGTBIfòbia, 
recursos per a famílies diver-
ses i suport a col·lectius que 
treballen dia a dia per garan-
tir drets.  

L’orgull és festa, sí, però 
sobretot és política, compro-
mís i justícia social. 

 I sí, cal continuar cele-
brant el dia de l’orgull per 
què a ningú se li oblide que el 
28 de juny de  1969 a Nova 
York (EAU) va ser el primer 
cop que un nombre significa-
tiu d’homosexuals s’oposa-
ven a ser arrestats pel fet de 
tenir la seua condició sexual.  

«Quin orgull més orgullós» 
és, en definitiva, la prova viva 
que estimar lliurement enca-
ra és un acte revolucionari. I 
mentre siga així, hi haurà 
gent disposada a alçar la veu, 
onejar la bandera i recordar a 
tothom que la llibertat i la 
igualtat no es negocien.  

Hui, demà i sempre.

Quin orgull 
més orgullós

Més Nules
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 I  Agenda

FARMÀCIES DE GUÀRDIA DEL 7 AL 31 DE JULIOL

DE DILLUNS A DIVENDRES DE 9.00 A 14. 00 HORES 
I DE 15.30 A 18.30 HORES

DISSABTES | DE 9.00 A 13.00 HORES

CARRER
C/ SAN BARTOLOME, Nº 2
AV DIAGONAL, Nº 4
C/ CUEVA SANTA, 31 - VILAVELLA 
C/ MAYOR, Nº 60

CARRER 
C/ MAYOR, Nº 70
C/ PURISIMA, Nº 89
C/ SAN BARTOLOME, Nº 2
AV DIAGONAL, Nº 4

CARRER 
C/ CUEVA SANTA, 31 - VILAVELLA

C/ MAYOR, Nº 60
C/ MAYOR, Nº 70
C/ PURISIMA, Nº 89

DIA
   7
   8
   9 
 10

 DIA
 11  
 12
 13
 14 

 DIA  
 15
 16
 17
 18

 DIA 
 19
 20
 21
 22
 23
 24

DIA 
 25
 26
 27
 28
 29
 30

DIA 
 31 

HORARI CEMENTERI MUNICIPAL

ECOPARC

CARRER
C/ SAN BARTOLOME, Nº 2
AV DIAGONAL, Nº 4
C/ CUEVA SANTA, 31 - VILAVELLA

C/ MAYOR, Nº 60
C/ MAYOR, Nº 70
C/ PURISIMA, Nº 89

CARRER
C/ SAN BARTOLOME, Nº 2
AV DIAGONAL, Nº 4
C/ CUEVA SANTA, 31 - VILAVELLA

C/ MAYOR, Nº 60
C/ MAYOR, Nº 70
C/ PURISIMA, Nº 89

CARRER
C/ SAN BARTO-
LOME, Nº 2

De dimarts a dissabte
DE MATÍ de 10.00 a 13.15 hores
DE VES PRÀ de 16.00 a 19.00 hores

Diumenges i festius 
de 9.30 a
13.15 hores

TRANSPORT URBÀ 
Servei de platges temporada alta (de dilluns a diumenge) 

PLÀNOL  
TRANSPORT

U Torna un dels clàssics de 
l’estiu a la terrassa de l’Estany. 
Les persones majors poden gau-
dir del tradicional ball els diu-
menges des del 29 de juny fins al 
31 d’agost. Dins de la programa-
ció Les Nits a l’Estany, organitzada 
des de les regidories de Cultura i 
Platges, i de Gent Major, el ball 
serà a les 22.00 hores.

TORNEN ELS BALLS A L’ESTANY, 
TOTS ELS DIUMENGES DES DEL 
29 DE JUNY FINS AL 31 D’AGOST

U La programació estiuenca Les 
Nits a l’Estany donarà protagonis-
me a agrupacions locals com el 
grup de teatre Caraceta Ceam, 
que oferirà una nova represen-
tació a la terrassa de l’Estany el 
proper diumenge 13 de juliol a 
les 22.30 hores. El dia abans, 
torn per a l’actuació musical de 
Babalú Swing Band.

CARACETA CEAM TORNA A 
PUJAR A LA TERRASSA L’ESTANY 
EL DIUMENGE 13 DE JULIOL

U La terrassa de l’Estany aco-
llirà un doble espectacle musi-
cal el dissabte 19 de juliol. A les 
19.30 hores s’oferirà l’actuació 
familiar El recreo, mentre que a 
les 22.30 tindrà lloc un concert 
tribut al Dúo Dinámico. També 
dins de Les Nits a l’Estany, l’1 
d’agost a les 20.00 s’oferirà un 
espectacle de circ.

CONCERT TRIBUT AL DÚO 
DINÁMICO EL DISSABTE 19 DE 
JULIOL A LA TERRASSA L’ESTANY

U La Banda de l’Associació 
Musical Artística Nulense serà 
l’encarregada de tancar les 
actuacions de formacions locals 
en la programació d’enguany de 
Les Nits a l’Estany. El proper 
divendres 25 de juliol oferiran 
una nova edició del seu tradicio-
nal Concert d’Estiu, a les 22.30 
hores a la terrassa de l’Estany.

CONCERT D’ESTIU DE LA  
BANDA DE L’ASSOCIACIÓ 
MUSICAL ARTÍSTICA NULENSE 

U Una de les novetats d’enguany 
de Les Nits a l’Estany serà la prime-
ra edició de Tomates a la vora de la 
mar, que organitza l’Agrupació 
Independent d’Agricultors de 
Nules (AIAN). Tindrà lloc el pro-
per dissabte 26 de juliol a les 
17.30 a la terrassa de l’Estany, 
amb activitats com exposició i 
degustació de tomaques.

PRIMERA EDICIÓ DE ‘TOMATES  
A LA VORA DE LA MAR’ EL 
DISSABTE 26 DE JULIOL




